الأمن الغذائي

يغطي هذا المساق تطبيق النظريات الاقتصادية الخاصة بإنتاج واستهلاك الغذاء ، والعرض والطلب والتكاليف والأسعار ، ووضع البرامج الغذائية والميزانية الغذائية بالإضافة إلى أنماط استهلاك الغذاء .

FOOD SECURITY

This course covers the application of economic theories of food production and consumption, supply and demand, costs and prices, food program development and food .budget, as well as food consumption patterns

الزراعة العملية/ إقتصاد وإرشاد زراعي (1)

تدريب الطلبة على استخدامات الحاسوب في الاقتصاد الزراعي والقوائم المالية والتقييم المشروعات الزراعية. وتدريب الطلبة على العمليات الإنتاجية في الأقسام الأخرى في الكلية من حيث الزراعة ومواعيدها المتعلقة بالزراعات المحمية والمكشوفة، وإطلاعهم على مزارع تربية الدواجن والأبقار وطرق التربية.

PRACTICAL AGRICULTUREECONOM (1)

All the related theoretical concepts learned by the students in the study plan will be covered in its practical side in this course

مشروع بحث التخرج

التعريف بالبحث العلمي وأهميته وكيفية اختبار المشكلة البحثية والتدريب على جمع البيانات بالإضافة إلى تطوير قدرات الطالب على تصميم البحوث في مجال الاقتصاد الزراعي واستخلاص النتائج البحثية من خلال القيام ببحث ميداني أو مكتبى.

GRADUATION RESEARCH PROPOSAL

Definition of scientific research and its importance and how to test the research problem and training in data collection in addition to developing the student's abilities to design research in the field of agricultural economics and to extract research results through a field or desk research

السياسات والتنمية الاقتصادية الزراعية

يغطي هذا المساق نظريات التنمية الاقتصادية مع بيان دور القطاع الزراعي في استراتيجيات التنمية وتقييم النظريات المتعلقة بالتنمية والتقدم الاقتصادي ودراسة تجارب التنمية في بعض البلدان مع التركيز على التجربة الأردنية. ويهدف المساق إلى تزويد الطالب بالمفاهيم والعناصر الأساسية الزراعية وأدواتها وسياسات التصحيح الاقتصادي في الأردن والتعرف على وثيقة السياسة الزراعية الأردنية، كما يتضمن هذا المساق تعريف الطالب بأهم النظريات والنماذج الاقتصادية ودور القطاع الزراعي في التنمية الاقتصادية.

POLICY AND ECONOMICAL AGRICULTUIAL DEVELOPMENT

The course investigates the role of agriculture in economic development strategies and the economic importance of agricultural research and innovation in promoting agricultural development. The theories of economic development will be covered. Experiences of other developed and developing countries also will be discussed

ادارة الاعمال الزراعية

يهدف هذا المساق إلى تعريف الطالب على غايات وأهداف ووظائف الإدارة التنفيذية من تخطيط وتنظيم وتوجيه ورقابة وعلى أساليبهما وإدارتهما الأجرائية والتي تعمل على تحقيق الأهداف بكفاية إنتاجية عالمية، وكذلك التعرف على آلية وضع القرار وفرض السلطة وتحديد المسؤوليات وتوضيح طرق الاتصال بينهما والمحاسبة عليهما من خلال هيكل تنظيمي بصورة مناخ قائم على التعاون والتخصص والمودة.

BUSINESSES MANAGEMENT IN AGRICULTURAL FARE

This course is designed to provide students with an introductory overview of selected topics in agribusiness management. This course introduces agribusiness management principles and skills. Topics include the role of agriculture in the economy, economic systems, and decision making, the scope of agricultural business and management, types of agricultural business management and organizations, enterprise selection, production planning, public policies affecting agricultural business, farm growth and organization of large scale farms, legal organization and tax strategies

ادارة المخاطر الزراعية

يعمل المقرر على توضيح المقصود بالمخاطر الزراعية والمقصود بإدارة المخاطر الزراعية، وبيان أنواعها وتحديد أهم الاستراتيجيات والطرق والاساليب التي يمكن من خلالها تفادي الاثار الناجمة عنها وكيفية تحديد مستوى هذه المخاطر للتفاعل معها حسب مستواها، كما يهدف المساق كذلك الى بيان كيفية تحديد خطة ادارة المخاطر الزراعية حسب نوع هذه المخاطر.

AGRICULTURAL RISK MANAGEMENT

The course aims at clarifying the purpose of the agricultural risks, which is meant to manage agricultural risks, to identify their types, to identify the most important strategies, methods and methods by which the effects can be avoided and how to determine the level of these risks to interact with them according to their level. Type these risks

يغطي هذا المساق دراسة تحليلية والعوامل المؤثرة على العرض والطلب . والمرونات السعرية والدخلية ومرونة العرض والطلب باستعمال المعادلات الخطية .

AGRICULTURAL PRICE ANALYSIS

The course examines the basic forces that influence agricultural prices in a spatial and temporal context. It also develops basic analytical techniques related to price analysis and identify how agricultural policy impacts prices. The course provides examples of empirical price analysis applied to real world problems

الاقتصاد الكلي/لطلبة اقتصاد وإرشاد

يغطي هذا المساق أهم المفاهيم الأساسية المتعلقة بالاقتصاد الكلي من حيث الاقتصاد القومي واقتصاد الدولة من حسابات الدخل القومي، والسياسات المالية والنقدية للحكومات والادوات المستعملة للسيطرة على ذلك بما فيه البنوك المركزية وأسعار الفائدة. وكذلك الاقتصاد الدولي والتعاملات الدولية.

MACROECONOMICS

This course covers the most basic concepts related to macroeconomics in terms of the national economy and the state economy from the national income accounts, the fiscal and monetary policies of the governments and the tools used to control this, including the central banks and interest rates. As well as the international economy and international transactions

مبادئ الارشاد الزراعي

نشأة وتطور الإرشاد الزراعي، ماهية ومبادئ وأهداف التعليم الارشادى الزراعي، مجالات العمل الارشادى وأدواره التنموية، النظم والتنظيمات الإرشادية الزراعية، تدريب الكوادر الإرشادية، الاتصال الفعال في العمل الارشادى، طرق ووسائل الاتصال الارشادى، نشر وتبنى المبتكرات الزراعية، القيادة ودورها في الاتصال الارشادي، أساسيات تخطيط وتقييم البرامج الإرشادية الزراعية، تطبيقات عملية في موضوعات المقرر.

PRINCIPLES OF AGRICLTURAL EXTENTIONS

The main purpose of this introductory course in agricultural extension is to develop an accurate understanding about Agricultural Extension Work and its role in Agricultural and Rural Development.

تقيم المشاريع الزراعية

يغطي هذا المساق المشاريع الزراعية ودورها في خطط التنمية . وطريقة حساب المشروع ودورة المشاريع ، حساب التكاليف والعائدات و عمل تحليل الجدوى الاقتصادية والمالية للمشاريع الزراعية بعد إعدادها وكيفية اختيار المشاريع ذات الجدوى الاقتصادية والفنية .

AGRICULTURAL PROJECT APPRAISAL

Introduction to project appraisal. Theory, procedure and data requirements for appraisal and evaluation of agricultural projects and programs; project identification, tools of project analysis. The arithmetic of project appraisal, cost-benefit analysis, rate of return calculations, cash flow procedures. Farm and other resources valuation. Cost studies and practical of project evaluation in developing countries.

الزراعة العملية/أقتصاد وإرشاد زراعي (2)

تعريف الطلبة بالمفاهيم المتعلقة بالإنتاج الزراعي والأهمية التطبيقية لمراحل الإنتاج، وأهمية التكاليف المزرعية باتخاذ القرارات المزرعية، وكذلك تعريف الطلبة بتحليل العائدات والتكاليف بالعلاقات الإحلالية للموارد في عملية الإنتاج وتدريبهم، على تحليل الميزانية من خلال أمثلة عملية على ذلك.

PRACTICAL AGRICULTURE ECONOM (2)

As in practical agriculture (1), all the related theoretical concepts learned by the students in the study plan will be covered in its practical side in this course

التحليل الاقتصادي الزراعي

يغطي هذا المساق التحليل الاقتصادي في مجال الزراعة واستعمال النماذج التطبيقية في مجال النطبيقات الاقتصادية الزراعية مثل التوازن في حالة السكون للنماذج الخطية وغير الخطية في مجال التسويق أو السوق والدخل القومي ، الدراسات المقارنة ، الساكنة ، النماذج المتحركة الديناميكية ، التحليل المثالي في ظل المحددات وفي ظل عدم وجودها لسلوك كل من المنتج والمستهلك .

AGRICULTURAL ECONOMIC ANALYSIS

The course provides an introductory economics (?principles?) material using standard mathematical tools, including calculus. It is designed for a relatively sophisticated undergraduate who has taken a basic university course in economics. It also contains the standard intermediate microeconomics material which is highly required for Agricultural Economics & Extension students. In this course attention is given to analysis techniques of resource use and allocation, market equilibrium in linear and nonlinear models, production fundamentals, behavior of both producer and consumer and agriculture in relation to the national problems and world economic problems. Functions and their economic uses, demand and supply analysis, analysis of market equilibrium, marginal analysis, profit maximization analysis and revenue analysis will be covered in the course

اقتصاديات التعاون الزراعي

يهدف المقرر إلى إعطاء الطالب فهمًا لدور التعاونيات في التنمية الزراعية ، والفلسفة الأساسية ومفهوم التعاونيات والمبادئ والفوائد والقيود ومقارنة التعاون مع أشكال العمل الأخرى وأنواع ونطاق التعاون في الزراعة ومصادر التمويل والهيكل والتنظيم والإدارة وتطور وتطور الحركة التعاونية في الأردن. تبذل محاولة محددة التأكيد على دور الإدارة والعوامل الكامنة وراء نجاح التعاونيات وفشلها ، وأهمية المهارات الإدارية في تحديد الكفاءة التجارية للشركات التعاونية الزراعية ، والقيود وإمكانيات التعاونيات كمؤسسات أعمال.

ECON. OF AGRICALTURAL COOPORATION

The course aims to give the student an understanding of the role of cooperatives in agricultural development, the basic philosophy and concept of cooperatives, principles, benefits and limitations, comparison of cooperative with other business forms, types and scope of cooperation in agriculture, sources of finance, structure, organization, management, and the evolution and development of the Cooperative Movement in Jordan. A specific attempt is made to stress the role of management, factors behind success and failure of cooperatives, the importance of managerial skills in determining the business efficiency of agricultural cooperative

التأمين الزراعي

المساق يتعلق ببيان أهمية التأمين الزراعي وتوضيح أهم المفاهيم المتعلقة به من ناحية التعريف والأسس والمخاطر الزراعية القابلة للتأمين الزراعي، وكيفية تحديد قسط التامين ومبلغ التأمين. كما يهدف المساق إلى بيان أهم الأنواع التي يشملها التأمين الزراعي مثل التأمين على الناتج الزراعي وعمل الأليات الزراعية وعلى مكونات الثروة الحيوانية وغير ذلك من المجالات التي يمكن ان يشملها هذا النوع من التأمين.

AGRICULTURAL INSURANCE

The course deals with the importance of agricultural insurance and clarifies the most important concepts related to the definition and the foundations and risks of agricultural agricultural insurance, and how to determine the premium and the amount of insurance. The course aims to identify the most important types of agricultural insurance, such as insurance on agricultural output, the work of agricultural mechanisms, livestock components and other areas that can be covered by this type of insurance.

التمويل الزراعي

توضيح مفهوم التمويل الزراعي والعمليات الرئيسية التي تستعمل فيها رؤوس الأموال والأهداف والغايات للتمويل الزراعي ومصادره وأشكاله وتصنيف القروض الزراعية وألية مراقبتها وأليات التقييم لعمليات الاقتراض والتحصيل و تقييم أداء المؤسسات الاقراضية ودراسة التامين الزراعي .

AGRICULTUREAL FINANCE

Explain the concept of agricultural finance and the main processes that benefit capital and the goals and objectives of agricultural finance

نشر و تبنى التقنيات الحديثة في الارشاد الزراعي

يركز المساق على توضيح دور ومراحل عملية التبني، اضافة الى دور الإرشاد الزراعي في تبني التقانات الزراعية الموثرة في الزراعية الحديثة ونشرها في ظل التغييرات والتقلبات في الاجواء المحيطة. كما يتطرق الى العوامل المؤثرة في عملية التبنى والامور الواجب اتباعها لتشجيع التبنى للممارسات الجيدة والتقانات الحديثة.

DISSEMINATION & ADOPTION OF THE LATEST TECHNIQUES IN AGR.EXT

The course focuses on clarifying the role and stages of the adoption process, in addition to the role of agricultural extension in the adoption and dissemination of modern agricultural technologies in light of changes and fluctuations in the surrounding environment. It also discusses factors affecting adoption and what should be done to encourage adoption of good practices and modern technologies

مهارات الاتصال في مجال الارشاد الزراعي

يركز المساق على موضوع الاتصال الفعال كضرورة هامة في كافة مجالات العلوم بشكل عام ومجال الارشاد الزراعي بشكل خاص. ويستعرض المساق تعريف الاتصال الفعال وانواعه وماهيته وأهدافه وكيفية قياس فعاليته مع بيان أسباب نجاح أو فشل عملية الاتصال. كما يبين المساق أنواع التغيير الذي ينجم عن أية عملية اتصال والتركيز على التغيير المراد احداثه في الارشاد الزراعي والمزارعين. كما يوضح المساق موضوع سوء الفهم وكيفية التغلب عيه من اجل وصول رسالة واضحة للمستقبل. ويوجد تركيز على موضوع الاستماع وانواع الاستماع والموات المطلوبة لدى المستمع الجيد. ويشرح المساق الاتصال اللفظي والغير لفظي والفروق بينهما وما يخص الاتصال الرمزي ودور كل منها في عملية الارشاد الزراعي كما ويغطي المساق مواضيع الاتصال الشفهي والكتابي والخطوات الواجب إتباعها لتعزيز هما، مع ضرورة الاهتمام بلغة الجسد كنوع من انواع الاتصال. وهناك شرح تفصيلي عن الاتصال الرمزي ودوره في تعزيز عملية الاتصال بشكل صحيح. كما يتناول المساق معيقات عملية الاتصال الفعال من جميع النواحي مثل النواحي البيئية ومن ناحية المستقبل والمرسل وطرق تعاديها والحد منها. ويوضح المساق ماهية الاتصال الارشادي ومبادئه واستخدام المعينات السمعية والبصرية في تعزيز فعالية عملية الاتصال.

COMMUNICATION SKILLS IN AGRICULTUREAL EXTENSION

The course focuses on the subject of effective communication as an important necessity in all fields of science in general and agricultural extension particular. The course reviews the definition of effective communication, its types, what it is, its objectives effectiveness, together with the reasons measure its for communication process. The course also shows or failure of the the communication result from any types change that and agricultural focus the change to be achieved in and also misunderstanding farmers. The course explains the issue of and how to overcome consciousness in order to reach a clear message for subject of listening, the future. Emphasis is placed on the the types of listening required a good listener. and attributes by The course communication explains the verbal and non-verbal and the differences between them and symbolic communication the and the role of each in the agricultural extension process. The course covers the topics of oral and written communication and the steps to be followed to promote them, with the need to pay attention to body language as a form of communication. A detailed explanation of symbolic communication and promoting its role in the communication correctly. also deals with process The course the obstacles of effective communication in all aspects such environmental aspects and the future of the sender and ways to avoid them. The course explains what guiding communication and its principles and the use of audiovisual aids to enhance the effectiveness of communication.

مبادئ الاحصاء الزراعي

يهدف المساق إلى تطوير فهم الأفكار الأساسية للتفكير الإحصائي ، أي التحليل الإحصائي المطلوب استخدامه ، وكيف يتم تفسير نتائج التحليل الإحصائية وصفية وصفية واستنتاجية للتحليلات وتطبيق المفاهيم الإحصائية واستنتاجية للتحليلات وتطبيق المفاهيم الإحصائية بطريقة مدروسة، والحسابات العددية.

PRINCIPLES OF AGRICLTURAL STATISTICS

The course aims at developing an understanding of the basic ideas of statistical reasoning, i.e. what statistical analysis to be used, and how are the results of the statistical analysis to be interpreted? The course presents statistical concepts and introduces descriptive and inferential statistical methods of analyses and their applications in agribusiness. Students are expected to understand and apply statistical concepts in a thoughtful way, and numerical calculations

التنمية الربفية

يناقش المساق مجالات علم الاجتماع الريفي ومفاهيمه، وطبيعة النظم الاجتماعية وطرق الحياة في الريف، والملامح الأساسية للمجتمع الريفي الأردني ووظائفه وخصائصه، والمشكلات التي يعاني منها الريف، والفروق بين المجتمعات الريفية والحضرية.

RURAL SOCIOLOGY

The course discusses the areas of rural sociology and its concepts, the nature of social systems and rural lifestyles, the basic features, functions and characteristics of the Jordanian rural community, the problems facing the countryside, and the differences between rural and urban communities

تخطيط وتنفيذ وتقويم برامج الارشادى الزراعي

يركز المساق على دور التخطيط في التنمية الزراعية بشكل عام، وفي تجهيز البرامج الزراعية بشكل خاص، ودوره في تحقيق الأمن الغذائي. كما يبين المساق انواع التخطيط ومواصفات التخطسط العلمي المدروس ومتى يستخدم كل منها كعنصر رئيس في توجيه الجهود الرامية الى زيادة انتاجية المزارع وتحسين نوعيته. كما يركز الموضوع على المبادئ الواجب معرفتها لكي يكون هناك توائم في العمل الإرشادي مع متطلبات التنمية وتلبية احتياجات المزارعين، بما يضمن مشاركتهم الفعلية في الأنشطة الإرشادية من خلال التخطيط والتنفيذ والتقويم.

PLANNING CONDUCTING & EVALUATING AGRICULTURAL EXTENSION PROOGRAMS

The course focuses on the role of planning in agricultural development in general, in the processing of agricultural programs in particular, and its role in achieving food security. The course also shows the types of planning and the specifications of scientific planning and when each is used as a main element in directing efforts to increase the productivity of farms and improve the quality. The topic also focuses on the principles to be met in order to harmonize guidance work with development requirements and meet the needs of farmers, ensuring their effective participation in extension activities through planning, implementation and evaluation.

الاقتصاد القياسى الزراعى

يتطرق المساق إلى الطرق الحديثة لتحليل البيانات المستخدمة في الاقتصاد والأعمال والعديد من العلوم الاجتماعية الأخرى. ويركز المساق على مفاهيم تحديد العلاقة بين المتغيرات المختلفة في الاقتصاد من خلال بناء نماذج رياضية. كما سيتم دراسة منهجية التنبؤ اعتمادًا على المفاهيم الاقتصادية والإحصائية والرياضية. ستغطي هذا المساق بعض أساسيات النماذج والبيانات، تحليل الانحدار البسيط والمتعدد، خصائص تحليل المربعات الصغرى العادية، مشاكل تحليل الانحدار واختيار أفضل معادلة الانحدار.

INDICES AGRICULTURAL ECONOMICS

The course deals with modern methods of analyzing data used in economics, business and many other social sciences. The course focuses on the concepts of determining the relation between different variables in the economy through the construction of mathematical models. The methodology of prediction will be studied based on economic, statistical and mathematical concepts. This course will cover some of the fundamentals of modeling and data, simple and multiple regression analysis, normal quadratic analysis properties, regression analysis problems and selection of the best regression equation.

بحوث العمليات الزراعية

يهدف هذا المساق إلى تقديم مبادئ وممارسات بحوث العمليات ، ودوره في صنع القرار البشري. على وجه الخصوص ، يركز المساق على الخطي تقنيات البرمجة (طريقة البسيط ، مفاهيم الازدواجية والحساسية التحليل) ، تطبيقات البرمجة الخطية لمشاكل القرارات الزراعية. بالإضافة إلى التطبيقات في استخدام الموارد الزراعية (الأراضي والمياه والمعمل و رأس المال) في إنتاج المحاصيل والماشية ، والتسويق الزراعي والكمبيوتر.

RESEARCH IN AGRICULTURAL OPERATION

This course is an introduction to the principles and practice of Operations Research, and its role in human decision making. In particular, the course focuses on linear programming techniques (the Simplex Method, concepts of duality and sensitivity

analysis), Applications of linear programming to agricultural decision problems. In addition to applications in the use of agricultural resources (land, water, labor and capital) in crop and livestock production, and agricultural marketing and computer applications are covered.

مناهج البحث العلمي/اقتصاد وارشاد

يغطي هذا المساق الأسس المتعلقة بتحديد المجتمع الإحصائي للتعرف على الإنتاج والمنتجات للمحاصيل الزراعية والمواشى، وكيفية إعداد الاستبانات وتبويب المعلومات وطرق جمع المعلومات بالإضافة إلى تطبيقات ميدانية.

SCIENTIFIC RESEARCH METHODS

The course includes Data collection procedures and techniques. Comparing data collecting techniques and conducting these techniques. Practical application of data collection. Organization and presentation of agricultural data

ادارة المزارع

يغطي هذا المساق أهم المفاهيم الأساسية المتعلقة بإدارة المزرعة ووظائفها وتطبيق المبادئ الاقتصادية لاتخاذ القرارات، ودراسة نظرية لتكاليف الإنتاج والسجلات بالإضافة إلى البرمجة الخطية والموازنات المزرعية والمقاييس الربحية والكفاءة وتوفير وإدارة الموارد أو عناصر الإنتاج والمخاطرة.

FARM MANAGEMENT

Principles applied to the organization of farm are covered, including economic and management principles in decision making, financial statements, budgeting, firm organization and operation, farm planning, record keeping, and financial management. Students have the opportunity to apply the principles of farm management on farms through actual case studies and field trips

اقتصاديات البيئة والموارد

استخدام المبادئ الاقتصادية كأداة تحليلة لدراسة العلاقة بين البيئة والاقتصاد ودراسة المبادئ الاقتصادية لمعرفة وتحديد الأسباب التي تؤدي الى حدوث المشاكل البيئية والبحث عن حلول لها وتعريف طبيعة وخصائص القيمة الاقتصادية للسلعة العامة والتعريف باقتصاديات البيئة وأشكال التلوث البيئي وتأثير اتها وتحليل المنافع والتكاليف والحجم الاقتصادي الأمثل للتلوث ودراسة السياسات البيئة و تطبيقاتها في المملكة.

ENVIRONMENT AND RESOURCES ECONOMICS

Use economic principles as an analytical tool to study the relationship between environment and economy, study economic principles to identify and identify causes that lead to environmental problems, seek solutions to them, define the nature and characteristics of the economic value of the public good, identify the

economics of the environment, the forms of environmental pollution and its effects, analyze the benefits and costs, the optimal economic size of pollution and study environmental policies. And its applications in the Kingdom

يغطى هذا المساق المبادئ التسويقية من خلال بحث المهارات والخدمات التسويقية ودراسة قوانين العرض والطلُّب وأسعار السلع الزراعية في ظل أسواق المنافسة الكاملة والمنافسة الاحتكارية ، والاحتكارية والمساومة

AGRICULTURAL MARKETING

Study of the basic concepts of marketing of the agricultural commodities, including marketing functions and or ganizations, efficiency criteria, and consumer behavior, develop and use the tools of economic theory to analyze issues related to the marketing of agricultural commodities are the major components of the course. by agribusiness firms. The course examines the marketing process, market research, marketing opportunities, and marketing strategies. Students will work on developing skills for evaluating and making marketing decisions.

اقتصاديات الانتاج الزراعي يغطي هذا المساق دراسة المبادئ الاقتصادية للإنتاج الزراعي والموارد الاقتصادية والزراعية والتخصص في الإنتاج ، الميزة النسبية والوفورات الاقتصادية للحجوم المزرعية واستخدام المعادلات الرياضية والتفاضل في التحليل الاقتصادي.

ECONOMICS OF AGRICULTURE PRODUCTION

This is a course in intermediate level Microeconomic Production Theory that deals primarily with approaches to optimization problems in economics. It is assumed that students have mastered the principles of Microeconomics and College level Calculus. While practical examples from the agricultural system will be discussed, the focus is on pure theory, and the mathematical formulation of decision making in a production context as a problem in optimization. The agricultural production principles, agricultural resources, product specialization and economies of size will be investigated. Theory and principles of agricultural production with respect to resource use, resource allocation will be discussed.

المحاسبة الزراعية

تتناول هذه الدورة مبادئ نظم المحاسبة الزراعية ونوع السجلات واستخدامها وكيفية حساب واستخدام مقاييس الأرباح وتكلفة الإنتاج لتحسين مجالات كفاءة الأعمال الزراعية. يؤكد المساق على تطوير إجراءات توفير واستخدام بيانات المحاسبة المالية في اتخاذ القرارات الإدارية. سيتعلم الطلاب تسجيل المعلومات المالية وتلخيص تلك المعلومات في شكل بيانات مالية للأغراض العامة. سيتم تعريف الطلاب على مبادئ المحاسبة التي توجه المحاسبة المالية وإعداد التقارير من قبل الشركات الزراعية.

AGRICULTURAL ACCOUNTING

Principles of agricultural accounting systems and type of records, their use and how to compute and use measures of earnings and cost of production to improve agribusiness efficiency areas are covered in this course. The course emphasizes the development of procedures for providing and using financial accounting data in management decision-making. Students will learn to record financial information and summarize that information in the form of general purpose financial statements. Students will be introduced to the accounting principles that guide financial accounting and reporting by farm businesses.

تعليم الكبار/ لطلبة لارشاد والتسويق الزراعي

يركز المساق على اهمية مبادئ عملية تعليم الكبار كعملية مكملة وموازية للتعليم الغير رسمي، كالارشاد الزراعي، والامور التي يجب مراعاتها عند التعامل مع الكبار والذين لم تسنح لهم فرصة التعلم بالصغر. كما ويركز الموضوع على الجهود التي يحب توجيهها بهدف تعزيز القدرات والمهارات التربوية لهذه الفئة والتي تهتم بالكبار خارج منظومة بيئة التعليم التقليدية. هناك ايضا تركيز على الفروق بين تعليم الكبار وكل ما يخص هذه الفئة والتعليم المدرسي الرسمي الالزامي. يهتم المساق ايضا بالمبادئ والاسس المتبعة والشروط الواجب توفرها في عملية تعليم الكبار.

ADULT EDUCATION

The course focuses on the importance of the principles of the adult education process as a complementary and parallel process of non-formal education, such as agricultural extension, and things to consider when dealing with adults and those who did not have the opportunity to learn small. The topic also focuses on the efforts that should be directed to enhance the educational capabilities and skills of this group, which is concerned with adults outside the traditional educational environment. There is also a focus on the differences between adult education and all that relates to this category and compulsory formal schooling.